
Састанак  Управног  Одбора  у
Сарајеву
У  Сарајеву  се  данас  на  нивоу  политичких  директора  састао
Управни одбор Савјета за имплементацију мира како би размотрио
напредовање у имплементацији Дејтонског мировног споразума.

Упркос  тренутног  фокуса  на  предизборној  кампањи,  чланови
Одбора су запазили да је од прошлог састанка дошло до напретка
у  спровођењу  Дејтонског  споразума.  Неколико  закона  je
усвојенo, као нпр. Закон о царинама, kонвертибилна марка је
сада прихваћена као средство плаћања на цијелој територији
Босне и Херцеговине, нови пасоши се издају у Федерацији и
Републици  Српској,  и  дошло  је  до  мањинских  повратака  –
ограничених по броју, али важних по значају.

Управни одбор је изразио своју пуну подршку ОЕБС-у који је
обавио изванредан посао у организацији и надгледању избора и
предизборне  кампање.  Одбор  очекује  да  избори  буду  заиста
слободни  и  праведни,  да  се  одрже  без  инцидената  и  да
резултирају јачањем демократије у Босни и Херцеговини. Управни
одбор позива све грађане да изађу на гласање, јер им избори
дају јединствену прилику да изаберу вође који ће радити у
њиховом интересу и одговорно водити земљу. Одбор наглашава да
застрашивање  гласача  и  било  какве  претње  –  од  пријетњи
појединцима до пријетњи да се бојкотују избори – повређује
принципе демократије. Употреба таквих средстава не представља
стабилну основу за развој демократије.

Чланови Одбора су поновили своју оданост идеји повратка свих
избјеглица  и  протјераних  особа  својим  кућама,  те  позивају
власти да се више залажу за постизање тог циља. Међународна
заједница  је  до  сада  радила  у  том  правцу,  и  нарочито  ће
инсистирати да новоизабрани лидери испуне своје обавезе.

Чланови Одбора су такође нагласили важност мањинских повратака
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у градове, јер они дају примјер и охрабрују мањинске повратке
у остале дијелове земље. У том смислу Сарајево има посебну
обавезу  с  обзиром  на  његов  статус  главног  града  и  своју
мултиетничку  прошлост.  Та  обавеза  је  јасно  дефинисана  у
Сарајевској декларацији.

Високи представник Карлос Вестендорп информисао је Одбор да је
дошло до напретка у стварању услова за мањински повратак у
Сарајево, и пренио је жељу власти да сви донатори поново почну
да обезбјеђују помоћ овом граду. У вези с тим је Управни одбор
изрекао да се много више мора направити да се постигну циљеви
Сарајевске декларације, али да су напори власти охрабрујући.
Ако се тако настави, чланови Одбора не искључују могућност да
позову донаторе да поново почну давати помоћ граду.

Управни oдбор је такође дискутовао о крајњем року наведеном у
федералним  стамбеним  и  имовинским  законима,  по  којима  се
поврат станарског права на станове у друштвеном власништву
може затражити само до 4. октобра ове године. Управни одбор је
са забринутошћу запазио да проблеми у подношењу захтјева и
даље постоје, те је размотрио потребу продужетка крајњег рока
за подношење захтјева.

Управни oдбор је запазио битан напредак који је постигнут у
реконструкцији  медија,  а  посебно  напоре  у  циљу  уклањања
политичке  контроле  и  утицаја  на  јавне  електронске  медије.
Одбор је подржао приступ високог представника по питању ХРТ-а
и потреби да се разјасни правни статус Еротел-а и одашиљача у
западној Херцеговини. Они су такође са задовољством прихватили
успостављање Независне комисије за медије (IMC) и њен допринос
у рјешењу питања ХРТ-а и регулисања рада електронских медија.

Одбор је дискутовао и о неколико других тема, као што су
реформа  судског  система,  преговори  о  Плочама  и  проблемима
везаним за питање сукцесије. Одлучио је да се поново састане
6. октобра.


